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Poročila o delu društva in zborovanjih 

Govor predsednice Arhivskega društva Slovenije 
Milice Trebše-Stolfa na podelitvi priznanj ob 
štiridesetletnici Arhivskega društva Slovenije v 
Ljubljani 22. 12. 1994 

Premišljevala sem, kako naj vas nagovorim ob le- 
pem jubileju društva, ki združuje nas - čuvarje zapi- 
sanega narodovega spomina. 

Da bi nizala kronologijo štirih desetletij dela naše- 
ga društva in njegovih prizadevanj po izboljšanju pro- 
storskega položaja za arhivsko gradivo in delovnih 
pogojev za nas, delavce v arhivih, se nisem odločila. 
Prav tako ne za prikaz društvenih prizadevanj za per- 
manentno izobraževanje arhivskih delavcev in delav- 
cev, ki delajo z dokumentarnim gradivom v delovnih 
organizacijah. Ne navajam dela raznih komisij in 
podkomisij ter drugih delovnih teles izvršnega odbora, 
ki so v teh štirih desetletjih s svojo aktivnostjo prispe- 
vale k uspešnejšemu delu celega društva. Vsakoletna 
zborovanja ali pa posvetovanja so izraz želje po stro- 
kovnem preverjanju in usklajevanju različnih strokov- 
nih pogledov in pristopov. Ta mišljenja najdejo pot v 
naše publikacije, ki so glede na peščico delavcev v 
slovenskih arhivih prav tako številne. Naš strokoven 
glas se širi tudi v tujino, zlasti v novejšem času, ko 
tudi z našo stroko predstavljamo svetu svojo mlado 
državo. 

O tem, kaj smo zmogli v preteklih štirih deset- 
letjih, bo namesto mene spregovorila spominska pu- 
blikacija, ki jo pripravlja naš uredniški odbor pod vod- 
stvom dolgoletne predsednice ADS g. Marije Oblak- 
Čarni in bo izšla v začetku prihodnjega leta, saj nam 
je žal do te slovesnosti ni uspelo izdati. 

Prehojena pot je bila vsekakor uspešna. Vedno ob- 
sežnejša bibliografija arhivskih strokovnih delavcev, 
samostojne publikacije in serijske izdaje strokovnih 
prispevkov, intenziviranje meddruštvenega sodelova- 
nja na državni in meddržavni ravni, vse to dokazuje, 
da lahko s ponosom trdim, da je članstvo ADS sicer 
skromno, vendar srčno predano delu, ki ga opravlja, 
da bi zanamci imeli čim bolje ohranjene dokaze o 
obstoju, življenju in delovanju slovenskega naroda. 

Le zakonska in podzakonska regulativa naj čim- 
prej in čimbolj čvrsto podpre naše delo in hotenja. Tu- 
di ob nastajanju le-te se je naše društvo ves čas in ob 
vseh spremembah aktivno vključevalo in se bo tudi v 
bodoče. Morda pa je prav naše vztrajno prizadevanje 
prispevalo k drugačnemu vrednotenju strokovnih dru- 
štev tudi pri formulaciji statusa društev v novem krov- 
nem kulturnem zakonu, ki je pravkar izšel. 

Vsega, na kar smo lahko ob štiridesetletnici po- 
nosni, ne bi bilo mogoče doseči brez teamskega dela, 
brez sodelovanja vseh članov društva, v določenih ob- 

dobjih bolj, v določenih pa manj aktivnih. Voz, ki ga 
imenujem uspeh in ga skrbno in strokovno potiskamo 
navzgor, gre mnogo lažje, če ga ob izteku mandata v 
isto smer potiskajo sveže moči z novimi prijemi. Naš 
sedanji izvršni odbor še vedno ni izpolnil vsega zače- 
tega dela v prejšnjih mandatih. Trudili se bomo - seve- 
da s pomočjo vseh vas, celotnega društva. Čeprav vsa 
obdobja niso bila enako naklonjega društvenim akti- 
vnostim, je bilo vendarle z izrazito vztrajnostjo posa- 
meznikov mogoče nadaljevati društveno delovanje. 

Vsem, ki so v teh štiridesetih letih uspešno so- 
ustvarjali ugled našega društva, prisrčna zahvala. 
Mlajšim kolegom pa moje iskrene želje, da ga aktivno 
sooblikujejo v naslednjih desetletjih. 
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Delo Arhivskega društva Slovenije v letu 1994 

Izvršni odbor Arhivskega društva Slovenije v se- 
stavi Marjeta Matijcvič-predsednica, Peter Ribnikar in 
dr. Tone Fcrcnc-podpredsednika, Gašper Šmid-tajnik, 
Mihaela Knez-blagajničarka in člani Hcdvikn Zdovc, 
Maruša Zagradnik, Miroslav Novak, Lučka Maček 
Bcrnik, Pavla Mrdjenovič, mag. Bogdan Kolar, Marija 
Hcmja-Mastcn, Aleksandra Pavšič-Milost, dr. Janez 
Peršič in Marjeta Vodopivcc so se v letu 1994 do 
občnega zbora društva sestali še enkrat, da so pre- 
gledali rezultate dela, ki so bili že objavljeni (Arhivi 
XVI 1993, str 137), imenovali Komisijo za izdajo pu- 
blikacije ob 40-lctnici društva, pripravili dnevni red 
občnega zbora in evidentirali člane v odbore in 
komisije. 




